
COMUNICAT CONJUNT DE LES  AFA ESCOLA ARGENTONA, BERNAT DE 

RIUDEMEIA I LES FONTS 

 

Des de les AFA de les escoles Bernat de Riudemeia, les Fonts i Argentona, volem fer 

alguns aclariments sobre les declaracions que el regidor d’educació, Joan Garachana, va fer  

a ràdio Argentona el passat dijous 15 de juny, en relació a la manca de suport individualitzat 

pels infants amb necessitats especials de suport educatiu (NESE) als casals d’estiu. 

 

Durant el transcurs de l’entrevista, el regidor va fer algunes declaracions sobre la postura i 

gestió de les AFAs envers les places NESE, i per aquest motiu ens agradaria aclarir el 

següent. 

 

En la gestió que, anualment, les AFAS fan dels casals escolars, va sorgir, com cada any, la 

necessitat d’incloure en l’oferta de casals, places per infants NESE a causa de la demanda, 

també recurrent, de diverses famílies. Amb la voluntat de trobar alguna solució a la 

problemàtica que es planteja, la comissió encarregada d’organitzar els casals representada 

per 3 mares voluntàries de les tres escoles i el regidor d’educació, ens vam reunir.  

 

La proposta que el regidor Joan Garachana va proposar, era repartir el cost d’aquestes 

places entre el consistori i les AFAS. En cap cas, es va parlar del nombre de personal que 

que es necessitava ni del cost que correspondria pagar a cada AFA. Volem remarcar aquest 

punt, ja que el regidor va declarar, a l’entrevista a la qual fem referència, que les AFAS ens 

havíem negat a assumir un cost que ell quantificava en 200 euros i escaig. 

 

També volem remarcar que les AFAs som associacions sense ànim de lucre formades per 

famílies sòcies i gestionada per voluntaris/es amb el propòsit de vetllar per la qualitat 

educativa de l’alumnat. Per aquest motiu volem aclarir que les AFAs no som les 

responsables d’abonar les places NESE que un casal necessita. Cap sistema hauria de 

deixar la inclusió dels infants en mans de la solidaritat de les entitats. És l’administració 

pública qui ha de vetllar perquè aquests infants estiguin atesos com necessiten. I és 

l’administració púbica qui ha de treballar per proporcionar els recursos necessaris perquè 

qualsevol infant pugui, en aquest cas, participar dels espais i activitats d’oci i temps de lleure 

en funció de les seves necessitats.  

 

Volem recordar, que les subvencions que atorga la regidoria a les AFAs cobreixen, amb 

prou feina, part de les activitats que gaudeixen els nostres infants com són les aules 



d’estudi, festes d’escola i alguna activitat extraescolar. En cap cas, aquesta subvenció 

podria cobrir el cost de les places NESE. 

 

Una altra solució que exposa a l’entrevista el regidor, és encarir els preus dels altres usuaris 

per pagar el personal dels infants que ho necessiten. Els usuaris del casal d’estiu tampoc 

són els responsables d’abonar les places NESE que es necessitin. 

 

Exposat els aclariments anteriors, les AFA de les escoles Bernat de Riudemeia, les fonts i 

Argentona instem a l’equip de govern que: 

● Garanteix l’accessibilitat i la inclusivitat dels infants amb NESE als casals d’estiu, als 

campus esportius, a les extraescolars  i altres activitats de lleure, oci i culturals. 

● Rectifiqui i es faci càrrec de la despesa del suport per aquests infants, com exposa el 

regidor d’educació que anava a fer, sense condicionants, ja que hi ha famílies que 

encara segueixen interessades i els casals encara ho necessiten 

● Elabori un protocol per treballar conjuntament amb famílies i entitats, per tal que els 

propers anys es garanteixi la inclusivitat en l’oferta dels casals d’estius i els campus 

esportius.  

● Garantir que tots els infants, independentment de la seva situació econòmica, puguin 

gaudir d’una experiència de lleure educatiu de qualitat durant les vacances d’estiu a 

Argentona. 

● Un casal municipal a partir de 2025. 

 

Us instem a que les famílies amb infants amb NESE siguin la vostra prioritat i establir un 

protocol per tal d’assistir-les. Des de l’equip de govern s’han de trobar solucions als 

problemes i no confrontar, en aquest cas amb les AFAs, que dediquem de manera totalment 

altruista el nostre temps pel bé de totes les famílie de les esoles d’Argentona.  

 

 

 

 
 

 


